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SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT  

 
 

23. november 2012 
 
I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden skal jeg herved forespørge Naalakkersuisut om 
følgende: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1) Hvilke selskaber forhandler Naalakkersuisut med med hensyn til råstofudvinging og 
tilladelse til at indtræde i det grønlandske marked lige nu? 
 
2) Naalakkersuisut siger, at storskalaloven skal behandles færdig nu senest den 6.- 7. 
December fordi der er nogen der venter. Hvem venter? 
 
3) Mener Naalakkersuisut, at selskaberne er dem der skal bestemme hvor hurtigt en lov skal 
vedtages i Inatsisartut? 
 
4) Erhvervsudvalget tydeliggjorde overfor Inatsisartut, at deres behandling af 
storskalaloven ikke kan belive færdig under EM2012, hvad er Naalakkersuisuts forklaring 
på ikke at respektere Inatsisartuts udmelding om at de har brug for mere tid? 
 
5) Mener Naalakkersuisut at de lever op til deres løfte til samfundet om at de vil lede landet 
med åbenhed – også mht storskalaloven? Mener Naalakkersuisut at have væert åbne overfor 
befolkningen omkring hvilke krav Naalakkersuisu stiller i deres “forhandlinger” 
 
6) Hvis storskalaloven først bliver vedtaget i marts, hvilke konsekvenser vil det have for 
Grønland? 
(Medlem af Inatsisartut Aleqa Hammond, Siumut) 
 
Begrundelse 
 
 
Siumut mener, at al vores arbejde skal være baseret på befolkningnen og landet, altid som 
udgangspunkt. Selskaberne udefra skal respektere de vilkår som Inatsisartut fremkommer med og 
arbejder med og i hvilke tempo de arbejder. Naalakkersuisuts arbejdsmetode er det stikmodsatte. 
Nu skal loven gennemhastes og der indkaldes ekstr ordinært til samling hvilket koster samfundet 
mange midler.   


